
יו"ר וועדת הבריאות, יוני משריקי )ש"ס(, הדגיש את חשיבות פעילות הבתים, ואת השינוי המשמעותי  

הניכר במשתתפים בשירותיו. "אירועי שמחת תורה הדגישו את החשיבות בהגדלת הסיוע למערך  

דרך היסטורית בטיפול במתמודדי נפש  -בריאות הנפש בישראל. הבתים המאזנים הם פריצת

בקהילה, ועל מדינת ישראל לתת את המעטפת הנדרשת בכדי שיינתן המענה המייטבי למתמודדי 

  30הר מלך )עוצמה יהודית(, הקרן הקצתה -נפש". לדברי יו"ר ועדת הקרן לאזרחי ישראל, לימור סון

-המאזנים בארץ, והדגישה כי מיקום בתים מאזנים דווקא בקהילה, בשכונות-מיליוני ₪, לבתים

מגורים, נועדו לעשות אותנו לחברה יותר מכילה, מתחשבת ומבינה. "הפיתרון הזה משנה מציאות  

יום. המלחמה הציפה את הנזקים הנפשיים של שורדי הטבח ומשפחותיהם, חיילי הסדיר -ממש, יום

והמילואים, והמעגלים הרחבים. הבתים המאזנים מעניקים מענה מיוחד במינו לכל מי שחווה טראומה  

עמוקה, וזקוק לשיקום נפשי. בניגוד לטיפול אשפוזי מסורתי, הם מספקים סביבה רגועה וביתית, שבה  

ניתן לבנות מחדש את הביטחון העצמי, להחזיר תחושת שליטה לחיים, ולחוות תמיכה מקצועית  

ואנושית גם יחד. מתוך שיחותיי עם אנשים שעברו שיקום בבתים המאזנים, שמעתי על התהליך 

  –הרגשי העמוק שהם עוברים, על הקשר המשמעותי עם הצוות ועל האפשרות לצמוח מתוך המשבר 

 ."אלה עדויות חיות להשפעה האדירה של הבתים הללו

טטיאנה מזרסקי )יש עתיד( הוסיפה כי חלופה לאשפוז היא הפתרון היעיל והמכבד לטראומות   

אטבריאן  -והמחסום העיקרי להוספת בתים כאלו היא תקציב קופות החולים. גלית דיסטל –נפשיות 

)הליכוד( הזהירה כי "מספר בתים מאזנים עומדים בפני קריסה כלכלית, והתקציבים מתחלקים בצורה  

נכונה בינם לבתי החולים הפסיכיאטרים. משרד הבריאות צוחק עלינו בעיניים". מיכל וולדיגר  -לא

 )הציונות הדתית( 

ברוך, מנהלת פורום הבתים המאזנים, הדגישה את המצוקה הכלכלית הקשה בה הם  -יעל עדן 

היכולת להמשיך ולקיימם במסגרת התקציב הנוכחי. ועדת התקציבים של משרד  -מצויים, ואת חוסר

 .2017מאזנים, שלא השתנה מאז  -הבריאות הודתה שיש להעלות את התקציב המוקצה לבתים 

ענבל קרויזר, מנהלת בית מאזן, סיפרה על רשימת המתנה ארוכה וממושכת של מטופלים, הצורך  

בהוספת שעות פסיכיאטרים ומטפלים בגלל הטראומות של שורדי הטבח וחיילי המילואים, וזאת  

 .למרות המצוקה הכלכלית בה הם מצויים 

רויטל אורדן, מנהלת מערך אמבולטורי לבריאות הנפש במשרד הבריאות, השיבה כי יש צורך  

בהוספת בתים כאלו תוך שמירה על רמתם המקצועית, והודתה בצורך בהעלאת תעריף האשפוז  

ולכן המשרד פנה לאוצר לצורך הגדלת התקציב הייעודי לכך. היא  –היומי, שכלל אינו מספק היום 

הדגישה את המו"מ המתנהל עם קופות החולים להעלאת התעריף היומי. גאיה עפר, רכזת בריאות  

באגף התקציבים הוסיפה, קביעת ועדת המחירים חלה על בתי חולים ציבוריים ולא על ספקים פרטיים 

אשפוז בבתים המאזנים נקבעים במו"מ  -ועמותות המפעילות את הבתים המאזנים. המחירים של ימי 

הממשלה לא מתערבת בקביעתם. המנגנון הזה מאפשר  -בין קופות החולים לגופים, ולפי החוק 

לקופה לחתום הסכמי רכש גמישים ויעילים לרווחת המבוטחים, שמקבלים שירותים מכספי סל 

 .הבריאות

מאזנות בבתי החולים  -לדברי רותם פאר, מנכ"לית עמותת לנפ"ש, ניתן לפתוח מחלקות 

 .הפסיכיאטריים, שהוכיחו כבר יעילות והצלחות

בסיור קודם של שתי הוועדות, בבית "סטוריה" בירושלים, סיפר פסח ליכטנברג, מייסד הבית, על   

מהדיירים בבתים לא   80%-חשיבות הקמת המסגרת דווקא בקהילה, ולא בבתי החולים, והדגיש כי כ

 .42%שבו אליהם לאחר הטיפול, בעוד שבמחלקות האשפוז ניכרת חזרה של  

 



בסיכום הדיון קרא ועדות הכנסת למשרד הבריאות להחליט בתוך שבועיים על מעמדם הרשמי של   

הבתים המאזנים בישראל, כיוון שהסדרת המעמד יכולה להביא לוודאות גם בנושאי הרחבת  

ההתקשרויות עם קופות החולים, העלאת התעריף היומי, והמשך הרצף הטיפולי בקהילה. המשרד  

 .גם התבקש לבחון מחדש את הכנסת השירות לסל שירותי הבריאות לצד תקצוב הולם

 


